
Jiří Hudeček 

Psal se rok 1939 a 30. dubna se manželům Hudečkovým narodil syn Jiří – náš pamětník a 

zároveň dědeček jedné z autorek projektu. Jeho rodina pocházela z malé vesničky Štípa, která 

je dnes součástí Zlína. Dětství prožíval v častém strachu z německých vojáků, kteří chodívali 

okolo jejich domu do nedaleké hospůdky, v takových okamžicích se rodina schovávala ve 

sklepě. Během jedné takové vojenské pochůzky přišli o psa, protože moc štěkal.  

Již od návštěvy své tety, sloužící na zámku Lešná, toužil stát se malířem, protože byl ohromen 

krásou obrazů, které na zámku viděl. Tuto svou touhu začal realizovat přihláškou na 

vyhlášenou Střední umělecko-průmyslovou školu v Uherském Hradišti. S tímto jeho záměrem 

ale zásadně nesouhlasil jeho otec a vyhodil ho z domu. Jiří Hudeček žil od té doby u jednoho 

místního sochaře, se kterým si chodil o víkendech přivydělat. Školu přesto nakonec 

z finančních důvodů opustil a pracoval ve Svitu, kde s velkým odporem maloval 

propagandistické plakáty a transparenty.  

V té době potkal svoji známou, lékařku, která mu nabídla práci arteterapeuta v psychiatrické 

nemocnici. Přestože to byla práce velmi náročná, tak zde prožil nejlepší roky svého života. 

Práce s duševně nemocnými ho naplňovala a dokonce i bavila. Také v nemocnici poznal svoji 

ženu, získal byt i zázemí v podobě ateliéru. Kvůli nízkému platu byl nakonec donucen dodělat 

si také studium a maturitu. Práci s psychicky nemocnými ukončil po osmi letech, když dostal 

nabídku, aby na UPRUMu v Uherském Hradišti, kde nadvakrát studoval, nastoupil jako učitel. 

Tuto nabídku přijal a opustil tak své předchozí působiště, kde byl nejenom velmi oblíbený, ale 

také si vybudoval dobré jméno v oboru arteterapie. Ovšem popularita mu zůstala i na novém 

pracovišti. Učil design a digitální technologie, s žáky vycházel velmi dobře. 

Malovat začal roku 1975 a jeho kariéra vyvrcholila výstavou v Německu, kterou nazývá 

největším úspěchem své umělecké kariéry. Jeho obraz si tehdy koupila i místní banka. Ale i na 

svoji první výstavu vzpomíná rád, neboť to byl pro něj nový a velký zážitek. Inspiraci nacházel 

ve spoustě věcech, ale nejvíce ho zaujala Amerika, a proto má velké množství obrazů ulic 

velkoměst. I přesto tvoří největší část jeho děl malba krajinek, různých zátiší či dětí, které 

maloval přeci jenom nejraději. 

Nyní žije s manželkou v Uherském Hradišti a největší vděk pociťuje především za svůj dlouhý 

a naplněný život, nikoliv za své, ne zcela nepatrné, kariérní úspěchy. 


